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EXTRAS 
din stenograma ședinței Senatului din 8 decembrie 2021

Doamna Silvia-Monica Dinică:

Mulțumesc, domnule președinte de ședință.

Stimați colegi,

Titlul declarației mele politice de astăzi: „Nu trimiteți și agricultura românească în vacanță 

odată cu încheierea sesiunii parlamentare!”.

Aduc astăzi în atenția dumneavoastră o situație pe care am anticipat-o cu toții, am discutat-o și 

în momentul când am dezbătut Ordonanța nr.l 18 aici, în Parlament.

Azomureș, cel mai important producător de îngrășăminte din țara noastră, a anunțat că își va 

întrerupe temporar producția, din cauza crizei energiei. Practic, suntem în situația în care unul dintre 

cei mai mari consumatori de gaze naturale din România, care furnizează 50% din îngrășămintele 

utilizate în fermele românești și asigură aprovizionarea constantă a unui număr mare de companii din 

alte industrii, este forțat să ia o pauză.

Consecințele sunt nefaste pentru economie. Știu că sesiunea parlamentară se apropie cu pași 

repezi de sfârșit și în curând vom intra în vacanța parlamentară. Vă rog însă, stimați colegi, să nu 
trimitem în vacanță și economia și agricultura românească. În lipsa fertilizatorilor, bineînțeles că vom avea 

un deficit de producție. Acest lucru se va întâmpla în condițiile în care, dintre datele prezentate de Eurostat, 

știm că România a înregistrat cea mai mare scădere a producției agricole din Uniunea Europeană.

Am văzut un răspuns din partea premierului, prompt: „se analizează”, „vom vedea”, „se vor 
găsi soluții”. Soluțiile ar fi trebuit găsite ieri. În acest răstimp, până la finalizarea analizelor, 

rapoartelor și direcțiilor de reacțiune, dați-mi voie să vă spun, în câteva cuvinte, cum am putea găsi 

această soluție, care este în buzunarul gecii de schi a Guvernului.

Principala problemă este faptul că Azomureș nu găsește gaze la furnizorii interni pentru 
achiziție. Furnizorii nu au mai fost obligați să facă rezerve de gaze. În anul 2020, Guvernul a eliminat 

obligația furnizorilor de gaze de a constitui rezerve proporționale cu cota de piață a fiecăruia. Prin 

această decizie, Guvernul și-a săpat groapa în care se află, ajutat de indulgența ANRE, care a autorizat 
furnizori de gaze în urma unei analize superficiale, odată cu liberalizarea pieței. Vestea bună este că 

avem Regulamentul nr. 1938/2017 privind măsurile de garantare a siguranței furnizării de gaze, prin 
care, la propunerea Transgaz, Guvernul poate lua măsuri excepționale, cu informarea statelor vecine.

Nici de aici, din Parlament, nu avem voie „să ardem gazul” de pomană. Este responsabilitatea 
noastră să venim cu soluții legislative pentru facilitarea investițiilor în zona offshore și proiecte de lege 
care să facă mult mai mult pentru industrie decât schemele de ajutor de stat.

Vă mulțumesc.

Silvia Dinică, senator USR, Circumscripția nr.42 București


